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Mostani számunkban egy minden évben aktuális témáról, a felsıoktatásba kerülésrıl 
kérdeztük meg néhány frissen elballagott diákunkat, akik most ısszel csöppentek bele 
ebbe a merıben más (?), új világba. Egyéni tapasztalataik alapján, lelkiismeretesen 
válaszoltak kérdéseinkre. Mint ahogyan azt majd ti is láthatjátok, a vélemények 
igencsak megoszlanak! (Az interjút helyszőke miatt két részletben közöljük.) 
 
 
1. Mennyivel találod másabbnak az egyetemi életet annál, mint amit korábban meséltek 
róla? 
Baranyai Dóra (Eötvös Loránd Tudományegyetem, Bölcsészettudományi Kar, Történelem 
Szak): Riogattak, hogy nagyon-nagyon nehéz lesz és ıszintén szólva kicsit be is voltam 
ijedve, de annyira nem vészes, ahogy mondják. Persze, tanulni kell (folyamatosan!) de azon 
kívül, hogy mennyiségileg talán több a gimis tanulnivalónál, semmi félelmetes nincs benne. 
Akire BTK-ra szeretne menni, annak fel kell készülnie, hogy RENGETEGET KELL olvasni. 
Meg hát ugye azt tanulsz, amit szeretsz, és ez azért inspirálja az embert valamennyire. 
Sinkó Dávid (Szegedi Tudományegyetem, Természettudományi és Informatikai Kar, Földrajz 
Szak): Semennyivel. Aki bulizni akar és megengedheti magának, az úgyis bulizik minden este 
(legfeljebb korai lesz a pofára esés), egyébként pedig tanulni kell és nem épp felemelı élmény 
például a földtudományok kémiai alapjait hallgatni lüktetı fejfájással. 
Zlatniczki Ádám  (Budapesti Mőszaki és Gazdaságtudományi Egyetem, Villamosmérnöki és 
Informatikai Kar, Mérnök Informatikus Szak): 
Nem igazán, tényleg az a lazaság és szabadság van, viszont sokkal macerásabb is, pont ezért, 
mert ha valamit elfelejtesz, azt rendesen benézted, és nincs, aki szóljon elıre vagy 
helyrehozza. Akinek meg rossz a tájékozódása vagy nem túl önellátó, annak meg vége. 
(nevet) 
 
2. Akár koleszban, akár albérletben laksz, belecsöppentél bizonyos mértékő önfenntartó 
életmódba. Mennyire érezted nagynak ezt a váltást, hogy például neked kell 
gondoskodnod a vacsorádról, vagy eljutni egy teljesen ismeretlen város egyik pontjából 
a másikba?  
Baranyai Dóra: Elıször természetesen szokatlan: új környezet, új emberek... De meg lehet 
szokni a dolgot. Én személy szerint még mindig győlölöm a pesti közlekedést, fıleg hétfı 
reggel, amikor alig lehet felpasszírozódni a villamosra. A vacsoráról meg csak annyit, hogy 
ha az ember fia/lánya este 8-kor ér haza egy egész napi agyzsibbasztás után, már egy párizsis 
zsemle is megváltás. (mosolyog) 
Sinkó Dávid: Személy szerint semennyire. Nem halok éhen "mekdonálc" és "börgerking" 
nélkül sem, alapszinten boldogulok a konyhában, és az is elég nagy ciki volna, ha 
földrajzosként elvesznék a megyeszékhelyen. 
Zlatniczki Ádám: Hát, mivel a szüleink okosan neveltek, meg a véremben is van a 
tájékozódás, így nekem nem nagy gond, de vannak, akiknek annál inkább - eléggé 
személyfüggı. Kaját szerezni nem túl nehéz, az a gyíkoknak is megy, mert elmegy 
a Mekibe vagy akárhová, inkább az a probléma, hogy nincs idıd, össze-vissza van minden és 
nehéz összehozni rendszeres étkezést.  
 
3. Jut-e idıd a szórakozásra is, értem ezalatt a sportot, bulikat, mászkálást a városban? 
Baranyai Dóra: Szórakozásra EDDIG jutott idı, viszont mostantól kezdıdik a ZH-s idıszak, 
így a bulik számát kéretik lecsökkenteni... Egyébként nagyon sok a hasznos és egyben 
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kellemes gólya-program minden egyetemen. Sıt, ami nekem nagyon tetszett, hogy 
összefognak különbözı egyetemek is, és közös programokat szerveznek, hogy könnyebb 
legyen az ismerkedés. Például az ELTE BTK-s lányok és BME VIK-es fiúk között. 
(Mosolyog, mert a barátja és a haverja is oda járnak) Sportra van lehetıség az 
egyetemen/fıiskolán belül is, de én még ebben a félévben nem vállaltam be. Mászkálni meg 
mindig jó a városban! Fıleg amikor az ember a három órás kényszerszünetben kiül a Margit-
szigetre mókusokat lesni. (Ismét mosolyog) 
Sinkó Dávid: Idınk mindig arra van, amire szakítunk (ahogy annak idején egy gimnáziumi 
tanárunktól is hallottuk - na nem volt ám olyan rég!), tehát egyelıre jut. Egy hónap után 
könnyen okos az ember, nyilván vizsgaidıszakban mást válaszolnék, de jussak el odáig! 
Zlatniczki Ádám: Sportra kell hogy jusson idı, mert van egy komoly tantárgy, nevezetesen a 
"Testnevelés". Itt nálunk, a BME-n sacc 60-70 tevékenységbıl választhatsz, szóval nem az 
van, mint eddig, hogy gyerekek ma röplabda, holnap talajtorna, satöbbi, hanem amit akarsz 
csinálni, azt nyomhatod. Az órák 70%-át kell teljesítened, akkor kapod meg a tárgyra az 
aláírást. Mondjuk itt is kijön, hogy ki mit szeret, mert sok android inkább pingpongozik, csak 
hogy ne kelljen mozognia, ami szerintem gyíkság - nem a pinyó, hanem ahogy nyomják. De 
aki akar, az agyonedzheti magát. Én például aikidozok, ami heti 3 edzést jelent, de ez 
áganként változik. A bulik is egy jó kérdés, aki akar csinálni idıt, az tud. A heti 2 buli az még 
belefér, de már necces. Lehetıség van bıven, szóval mindenki megtalálja a maga környezetét. 
S mászkálás meg jó dolog, de ha nincs helyismereted, vagy isteni mákod, vigyél havert! 
Pesten könnyő eltévedni, rossz buszra/villamosra szállni, satöbbi. De akinek van egy kis 
érzéke ehhez, hamar megszokja és belerázódik. A bulikhoz még ennyit: nagyon durva, hogy 
minden nap elmehetsz bulizni, és nagyobb tömeg van már hétfın, mint a Körös-toroki 
Napokon, meg hogy két buliforrás van: koleszbulik, meg a temérdek szórakozóhely. 
 
4. Bejutni az áhított suliba egy dolog, de bent maradni már más... Szerinted nehezebb 
lesz a vártnál? 
Baranyai Dóra: Nem könnyő... Sıt! Rengeteg kritériumnak kell megfelelni. Egyrészt meg 
kell maradni az államilag támogatott szakon, másrészt egyáltalán az egyetemen... Elég 
bonyolult rendszer, mindenki megtudja, amikor itt lesz az ideje. A lényeg, hogy tanulni kell, 
sokat kell olvasni, ügyesen jegyzetelni és az sem az utolsó, hogy jó kapcsolatai legyenek az 
embernek... (Hamiskásan mosolyog) 
Sinkó Dávid: Nem hiszem. Alapvetıen tanulni jöttem ide, számítottam-számítok a terhelésre. 
Ismerıs révén tudtam, hogy mi az, amire nagyjából számíthatok. 
Zlatniczki Ádám:  Határozottan. Aki most azt hiszi, hogy májer, az nagyon gyorsan felejtse 
el. Mi is azt hittük, és kiderült hogy nem így van. A középiskolai és egyetemi anyag között 
akkora az ugrás, hogy még a legjobbak sem bírják. Amibıl erısnek hiszed magad, abból is. 
Ezt biztos nehéz elhinni, de így van, én pl. fizikából és matekból éreztem magam nagyon 
jónak, aztán bekerültem ide, és kb. egy szót se értettem. És ez így lesz valószínőleg 
mindenkivel, akinél meg nem, az olyan suliba ment, ahol kicsit más a követelményi szint... 
(Nevet) De akkor ne is arcozzon vele, hogy neki milyen jól megy, mindig arányosítani kell. 
Nehéz megszokni, hogy bemész reggel nyolcra és kijössz este nyolckor, meg hasonló 
finomságok. Késın fekszel, korán kelsz, mindig fáradt vagy… Meg lehet szokni, de nem 
egyszerő! És igaz a legenda, tényleg érdemes a ZH elıtt elkezdeni tanulni, mert tényleg nem 
fog menni, mint a TZ-k esetén. Úgyhogy mindenkinek üzenem, kösse föl a gatyáját, mert nem 
lesz álomtúra! (Nevet, majd folytatja) De azért mégis az lesz. 
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Ráadásnak megkérdeztünk még egy szintén volt BJG-st, aki már negyedik éve nyüstöli 
a Budapesti Mőszaki és Gazdaságtudományi Egyetem Építımérnöki Karának 
Építımérnöki Szakát, és elég alapos információkkal tudott szolgálni a kollégiumi életrıl. 
 
1. Van-e sok kolis program, mennyire szoktak ezekre eljárni az emberek? Te melyiket 
élvezted a legjobban? 
Szauer Dániel: Kolis programok azok vannak, ezeket a kollégiumi körök csinálják általában. 
Azt hiszem olyan 10-12 kör van. Van olyan, ami fotózással foglalkozik, van, amelyik kávézót 
csinált, konditermet üzemeltet, túrákat vagy éppen bulikat szervez. Hétfı esténként élı zene 
szokott lenni mindig, általában valamiféle rock, utána meg rockdisco. Csütörtökönként 
tipikus party van mindig, tudod, diszkó. (mosolyog)  
Ezenfelül vasárnap, szerdán és csütörtökön nyitva van a pincében egy pub, ott tudsz 
alkoholizálni. Nekem speciel ez a kedvenc kolis programom. 
 
2. Mit tartasz a kollégium elınyének, illetve hátrányának? 
Szauer Dániel: Elınye az, hogy az esetek többségében nagyon jó társaságba kerülsz (hülyék 
itt is vannak, de akár hova mész, lesznek is.). Nálunk ugye sok a beadandó tervfeladat, és ha 
nem értesz valamit, valaki úgy is tud segíteni. A bulikról nem is beszélve. Meg az azért jó, 
hogy nem tudsz kimenni úgy az épületbıl, hogy ne fuss össze legalább 5-6 ismerıssel. 
Hátránya meg ugye az, hogy nem mindig tudod azt csinálni, amit akarsz, alkalmazkodni kell 
a többi emberhez,  akikkel egy szobában laksz. Ha alsóbb szinteken élsz, a buli néha elég 
idegesítı tud lenni, meg hogy ordibálnak. Ha fent laksz, akkor meg az a rossz, hogy néha 
bedöglik a lift. Meg ugye egy felújítás se ártana. 
 
3. Van-e valamilyen korlátozás, például a kapuzárás, vagy a látogatások körében? 
Szauer Dániel: Nincsen, legalábbis nem tudok róla. 10 után nem szeretik, ha nagyon 
üvöltözöl, vagy hangos zenét hallgatsz, mert mellettünk emberek laknak, akiket zavarunk, ha 
ökörködünk, ez mondjuk így jogos. Nem kollégistát felhozhatsz, egy külsıs egy hónapban 
nyolcszor aludhat bent,  és fizetnie nem kell érte. 

 
 

 


